
KOMUNÁLNE 

VOĽBY 2018!

„Kandidáti na primátorov, 
starostov a komunálnych 
poslancov či strany, 
ktoré ich navrhujú, 
musia podať kandidačnú 
listinu najneskôr 
do 11. septembra. Kto 
to nestihne, nebude sa 
môcť uchádzať o priazeň 
voličov v novembrových 
komunálnych voľbách. 
Kampaň už beží a skončí 
sa 48 hodín predo dňom 
hlasovania. Voľby by 
mali stáť 8.890.458 
eur...“ toľko z o� ciálnej 
správy Tlačovej agentúry 
SR, ktorá zarezonovala 
najmä tento víkend. 
Boli to totiž posledné 
víkendové dni , kedy 
mohli budúci nezávislí 
kandidáti navštíviť vašu 
domácnosť a poprosiť 
o váš „hlas“ a podpis 
na jeho kandidačnú 
listinu. Nikde som sa však 
na stránke ministerstva 
vnútra  nedozvedela, či 
tak môžem ja, ako volička, 
urobiť viackrát. Či môžem 
viacerým kandidátom 
„dať svoje požehnanie“, 
aby sa uchádzali o priazeň 
voličov. Viem o ľuďoch,  
čo sa podpísali trom 
aj štyrom nezávislým 
kandidátom. Vraj, čím ich 
viac bude, tým máme my, 
voliči lepší výber. Lenže, je 
to naozaj tak?
PS: K dnešnému dňu, 
tesne pred odoslaním 
novín do tlače, vieme „len“ 
o siedmich kandidátoch 
na primátora mesta.
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka
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10. novembra 2018

 Predvolebná kampaň už 
začala...

O čom bola verejná schôdza v Horných Ozorovciach?
O zlej kvalite života a požiadavkách občanov

Hneď v  úvode treba 
uviesť, že verejnej schôdze 
sa nezúčastni l  n i k to 
z  vedenia mesta, nakoľko 
všetci zamestnanci MsÚ 
čerpali vopred verejne 
oh l á s enú dovolen k u . 
Napriek tomu členovia 
o b č i a n s k e ho  v ý b or u 
Horné Ozorovce termín 

schôdze nepreložili. Preto 
aj otázky, ktoré občania 
kládli, boli väčšinou bez 
odpovedí. Na  poslednej 
verejnej schôdzi, ktorú 
zvolal primátor Marián 
Chovanec koncom júna 
tohto roku na  podnet 
Hornoozorovčanov, dostali 
obyvatelia prísľub z vedenia 

mesta, že situáciu bude 
riešiť. „K  zabezpečeniu 
urýchleného konania má 
byť vytvorenie spoločnej 
pracovnej skupiny zloženej 
z radov dotknutých občanov, 
ktorí budú komunikovať 
s ostatnými obyvateľmi tejto 
prímestskej časti...“ Toľko 
z  o� ciálnej tlačovej správy 

mesta vydanej 2. júla. Prav-
depodobne tu niekde došlo 
k problémom komunikácie, 
nakoľ ko, ako ukáza la 
diskusia asi štyridsiatky 
občanov na verejnej schôdzi 
31. augusta, nedošlo k nija-
kému posunu. A s tým boli 
nespokojní tak občania, 
ako aj členovia občianskeho 
výboru, ktorých osobne 
predstavil diskutujúcim 
predseda OV a  poslanec 
MsZ Juraj Pastorek. Vraj, 
ako povedal, aby sa niektorí 
občania nesťažovali, že ich 
nepoznajú...

 Keďže sme v minulých 
novinách nemohli zverejniť 
názory občanov (aktuálne 
číslo Bánovských novín 
bolo už uzavreté a  pripra-
vené do tlače), ktoré odzneli 
v  diskusii, robíme veľmi 
stručne tak teraz. Je pocho-
piteľné, že celá diskusia, 
ktorá bola nahrávaná tak 
členmi OV ako aj redakciou 

BTV, nemôže byť odprezen-
tovaná v tomto článku. 

V  prvej časti schôdze 
sa občania vyjadrovali 
k  zápachu. Člen občian-
skeho výboru Jaroslav Sabo 
potvrdil, že je komunikácia 
veľmi zlá, aj so zástup-
cami firmy aj so štátnymi 
kontrolný mi orgánmi. 
Dodnes nevedia, čo presne 
sa v  nádržiach nachádza. 
Z  Regionálneho úradu 
verejného zdravotníctva 
so sídlom v  Trenčíne majú 
informáciu, že firma Gal 
Trans, resp. spoločnosť 
SF Soepenberg, dostala 
povolenie skladovať kva-
palné hnojivá len do apríla 
2019 a  pravdepodobne 
budú žiadať o  predĺženie 
termínu. Tu bude vraj dôle-
žitá petícia občanov, ktorí 
s  tým nesúhlasia. (Na  čele 
petičného výboru je Ján 
Šúlovský, ktorý mal petíciu

Ako sme už informovali v minulom vydaní 
Bánovských novín, občiansky výbor 

Horné Ozorovce zvolal na piatok 31. augusta 
2018 verejnú schôdzu občanov, ktorá mala 
po dvoch mesiacoch opäť riešiť dlhodobé 
problémy, znižujúce kvalitný život v tejto 
mestskej časti. Ide o zápach zo skladovania 
kvapalného hnojiva v nádržiach (na foto) 
v areáli spoločnosti Gal Trans a hlučnosť 
a prašnosť prevádzky spoločnosti Ekodiel.

Pokračovanie na 2. strane >>
Foto: Alena Borszéková
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odovzdať hneď na  druhý 
týždeň po  tejto schôdzi.) 
Jaroslav Sabo ďalej hovoril, 
že nemajú informácie o tom, 
že by bol v tejto veci vedením 
mesta oslovený Ústredný 
kontrolný a  skúšobný 
ústav poľnohospodársky 
v  Bratislave, konkrétne 
oddelenie kontroly pôdy 
a  hnojív, ktoré sa zaoberá 
aj kontrolou skladovania 
umelých hnojív. Aj z  toho 
dôvodu, že občania nevedia, 
či nejde dokonca o  nebez-
pečný odpad, navrhol 
občan Ján Šúlovský podať 
podnet na  neznámeho 
páchateľa za  verejné ohro-
zenie. V diskusii k zápachu 
vystúpila aj poslankyňa 
Rudolfa Novotná, ktorá 
prisľúbila pomoc aj na zák-
lade doterajších skúseností 
a  kontaktov z  riešenia 
obdobných problémov v jej 
volebnom obvode Stred, 
napríklad pri riešení plá-
novanej výroby gumového 
granulátu v  areáli Zornice 
či pri výstavbe bioplynovej 
stanice v  areáli Milsy. 
Tiež zdôraznila, že petícia 
občanov veľa pomôže a  že 
ona osobne urobí všetko 
preto, aby sa problém 
vyriešil.

Druhý závažný problém 
– prašnosť a hlučnosť z pre-
vádzky Ekodielu otvoril 
zástupca predsedu OV Ivan 
Sabo s  informáciou, že pri 
plánovanom rozširovaní 
výroby Ekodielu v  roku 
2015 sa vraj nikto občanov 
Horných Ozoroviec nepýtal 
na ich názor. Vraj je Ekodiel 
stále evidovaný ako drobná 
stavba. Pritom za posledné 
roky došlo k  zdvojnásob-
neniu výroby a  vypočítali, 
že priemerne to vychádza 
asi 50 nákladných áut 
denne. Zámer na rozšírenie 
výroby mal byť podľa 
zákona pripomienkovaný 
aj občanmi Horných Ozo-
roviec a oznam o posudzo-
vaní tohto zámeru bol vraj 
zverejnený len na  úradnej 
tabuli v  centre mesta a nie 
na  úradnej tabuli mestskej 
časti Horné Ozorovce. 
Z  tohto dôvodu občania 
o  tom nevedeli. A  nikdy 
by nesúhlasili s rozšírením 
výroby Ekodielu. Podľa 
informácií Juraja Pastoreka 
už v  roku 2014 na  verejnej 
schôdzi boli proti rozšíreniu 
prevádzky. Ďalší občan 
pripomenul, že Ekodiel aj 
v tomto roku prisľúbil vybu-
dovanie cesty do  piatich 
rokov, ale občania tu tak 
dlho čakať nechcú. Lebo 
samotná cesta im kvalitu 
života až tak nezlepší, riešiť 
treba aj hlučnosť a prašnosť 
zo samotnej prevádzky. 
Mnohokrát nákladné autá 
jazdia už zavčasu ráno pred 

šiestou hodinou a  počas 
sezóny, ako napríklad aj 
teraz, neskoro do  noci 
po 22. hodine, alebo aj cez 
víkendy, sobotu a  nedeľu. 
Odznela aj kritika na orga-
nizátorov verejnej schôdze, 
že celé volebné obdobie 
občiansky výbor vôbec 
za občanov nebojuje. Ďalší 
názor viacerých občanov 
bol za  „odtrhnutie“ Hor-
ných Ozoroviec od  mesta. 
Ďalší diskutujúci zdôraznil, 
že zákon je nastavený tak, 
že v  súčasnosti sa môžu 
od mesta odčleniť len obce s 
väčším počtom obyvateľov. 
Napokon odznelo konšta-
tovanie, že s  rozšírením 
Ekodielu už nikto nič nedo-
káže urobiť, už treba len 
stanoviť, resp. požadovať zo 
strany mesta podmienky – 
určiť prevádzkové hodiny 
firmy, tlačiť na  pravidelné 
pol ieva nie v ý robného 
dvora a  jeho „odhluč-
nenie“, a samozrejme, trvať 
na výstavbe cesty do � rmy 
mimo zastavanú časť...

Približne v  tejto časti 
po  dvojhodinovej diskusii, 
prevažne kriticky adre-
sovanej na  vedenie mesta 
za  jeho nečinnosť, začali 
členovia OV koncipovať 
požiadavky občanov Hor-
ných Ozoroviec. Tie sme 
ešte minulý víkend, hneď 
po  schôdzi, zverejnili aj 
na  facebooku Bánovské 
noviny. Do tlačenej podoby 
novín sa nám, žiaľ, pre 
uzávierku novín „nezmes-
tili“, preto ich prinášame 
v pôvodnom znení teraz. 

Občania mestskej časti 
Horné Ozorovce požadujú, 
aby : 
1.) Mesto Bánovce nad 
Bebravou urýchlene vlast-
nými kapacitami preverilo 
a  iniciovalo preverenie 
i  u  iných dotknutých 
orgánov štátnej správy, či 
spoločnosť SF Soepenberg 
spĺňa všetky zákonné 
podmienk y a  získala 
všetky potrebné  povolenia 
pre vykonávanú činnosť: 
skladovanie kvapalných 
hnojív v areáli spoločnosti 
Galtrans (bývalé ACHP 
Horné Ozorovce), ak tak 
už nekonalo. Žiadame, 

aby mesto iniciovalo pre-
verenie podmienok skla-
dovania  prostredníctvom 
Ústredného kontrolného 
a  skúšobného ústavu 
poľnohospodárskeho 
v  Bratislave (Oddelenie 
kontroly pôdy a  hnojív), 
keďže je zrejmé, že nie sú 
dodržané všetky technické 
podmienky skladovania 
k v a p a l n é h o  h n o j i v a 
daného typu. 
2.) Mesto Bánovce nad 
Bebravou preverilo, či spo-
ločnosť Ekodiel vykonáva 
svoju priemyselnú činnosť 
v  areáli bývalého JRD 
Horné Ozorovce v  súlade 
so stavebným zákonom, 
t.j. využíva územie, plochy, 
pôvodné objekty (budovy) 
a  nové budovy (ak boli 
vybudované) v  súlade so 
zákonom č. 50/1976 Zb. 
zákonov.  
3.) Mesto Bánovce nad 
Bebravou použilo opravný 
prostriedok (ak je to legis-
latívne možné) pre znovu-
otvorenie schvaľovacieho 

procesu, resp. zisťovacieho 
kona nia nav rhova nej 
priemyselnej činnosti 
navrhovateľa „EKODIEL 
– Betonáreň Horné Ozo-
rovce, Výroba betónovej 
a  maltovej zmesi“, keďže 
občania mestskej časti 
Horné Ozorovce neboli 
zo strany mesta Bánovce 
nad Bebravou o  tomto 
konaní obvyklým spô-
sobom informovaní, t.j. 
prostredníctvom ozná-
menia na  úradnej tabuli 
v  mestskej časti Horné 
Ozorovce, ani prostredníc-
tvom občianskeho výboru 
Horné Ozorovce. Týmto 
konaním bola významne 
znížená možnosť, aby 
sa   občania akýmkoľvek 
spôsobom (kladným alebo 
negatívnym) v  riadnom 
konaní ku navrhovanej 
č i n n o s t i  v y j a d r i l i . 
V  zisťovacom konaní 
nebola vzatá do úvahy ani 
petícia   občanov mestskej 
časti predložená mestu 
Bánovce nad Bebravou 
dňa 30.7.2012 - Pripo-
mienky k  doplnku č. 6 
územného plánu, z  ktorej 
vyplýva nesúhlas občanov 

mestskej časti Horné 
Ozorovce voči existujúcej   
prevádzke a možnému roz-
šíreniu   priemyselnej čin-
nosti spoločnosti Ekodiel. 

***
O  vyjadrenie k  proble-

matike požiadala redakcia 
Bánovských novín aj vedenie 
mesta. Prednostka MsÚ 
Alexandra Gieciová, ktorá 
je zároveň aj predsedníčkou 
Redakčnej rady Bánovských 
novín, informovala, že odpo-
vede pripravia do budúceho 
vydania Bánovských novín. 
Redakcia predpokladá, že 
v  tých odpovediach budú 
zahrnuté aj aktuálne vyjad-
renia štátnych orgánov, resp. 
spomínaných spoločností. 
My môžeme obyvateľom 
Horných Ozoroviec sľúbiť, 
že sa ich problémami 
budeme zaoberať. Ich život 
a životné prostredie stratilo 
na kvalite a nikto z ostatných 
Bánovčanov by tu určite 
nechcel bývať. Ich situácia 
je nazávideniahodná, zdá 
sa, že aj ťažko riešiteľná. 

Najviac by malo pomáhať 
vedenie mesta a  to by malo 
„naháňať “ kompetentné 
kontrolné štátne orgány. 
Zápach by sa odstrániť dal, 
ak budú občania aj formou 
petície tlačiť a  skladovanie 
údajne kvapalného hnojiva 
by už viac kompetentné 
úrady nepovolili. Ale ako 
zrušiť prosperujúcu pre-
vádzku na  výrobu betónu, 
vybudovanú a  rozšírenú 
s  povolením mesta nepo-
chopiteľne v tesnej blízkosti 
ľudských osídiel, to už bude 
ťažšie. Všetko je to o komu-
nikácii dotknutých občanov, 
vedenia mesta, spomínaných 
firiem a  štátnych úradov. 
Spolupráca na  odstránení 
všetkých problémov však 
musí byť so všetkými štyrmi 
subjektmi. Avšak zdá sa, že 
koncom tohto leta zlyhala už 
pri prvom „očku na reťazi“ 
– medzi vedením mesta 
a občianskym výborom. Obe 
strany sa nevedeli dohodnúť 
na termíne verejnej schôdze, 
ktorá by priniesla okrem 
dominantnej kritiky aj oveľa 
viac odpovedí na  kladené 
otázky.  Text a foto: 
 Alena Borszéková

spravodajstvo, oznamy2

Mesto nad Bebravou zverejňuje zámer
nájom nebytového priestoru

z dôvodu hodného osobitného zreteľa
Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ 

a občianske združenie Miestna akčná skupina Bebrava 
(MAS Bebrava), Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 42373891, ako nájomca. Bližšie 
informácie získate na stránke mesta www.banovce.sk

Príslušníci Mestskej 
polície Bánovce nad 
Bebravou od  27. augusta 
2018 absolvujú špeci-
álnu odbornú služobnú 
pr íprav u z a mera nú 
na  policajnú sebaobranu. 
Hlavným cieľom je 
doškoliť sa v  oblasti seba-
obrany proti ozbrojenému 
páchateľovi. Počas výcvi-
kových hodín sa oboz-
namujú aj so základmi 
využitia policajnej tonfy 
a  realizujú tiež metodiku 
a  taktiku služobných 
zákrokov. V  rámci 
odborných zručností je 

na september naplánované 
odborné vzdelávanie 
v  oblast i prevencie 
kriminality. Zámerom 
vedenia mesta ako aj 
náčelníka MsP Rastislava 
Fodora je zabezpečiť pre 
príslušníkov mestskej 
pol íc ie  pož adova né 
odborné zručnosti, ktoré 
potrebujú v  rámci svojej 
práce. Na záver dodávame, 
že systém práce MsP je 
súčasťou projektu, ktorým 
sa bude mesto uchádzať 
o  prestížnu cenu v  oblasti 
prevencie kriminality. 

 (MsP)

Nová príprava MsP

O zlej kvalite života a požiadavkách...
Dokončenie z 1. strany >>

V  súvislosti s  verejnou 
schôdzou občanov v  Hor-
ných Ozorovciach a  ich 
požiadavkami sme položili 
konateľovi spoločnosti 
Ekodiel, spol. s r.o., Mariá-
novi Halásovi tri základné 
otázky:  
 V akom štádiu je prísľub, 
že � rma Ekodiel vybuduje 
novú prístupovú cestu 
do svojej � rmy mimo zasta-
vanú časť obce?

V mesiaci jún 2018 sme 
po  dvojročných rokova-
niach s bývalými vlastníkmi 
získali pozemok mimo 
zastavaného územia obce, 
na  ktorom plánuje naša 
spoločnosť vybudovať úplne 
novú prístupovú komuni-
káciu, ktorá významným 
spôsobom odľahčí zvýšenú 
dopravnú v y ťaženosť 
súčasnej trasy. Momentálne 
odborníci spracovávajú 
dopravnú štúdiu a do konca 
roka 2018 prebehne nezá-
vislá analýza nového traso-
vania, potrebná pre začatie 
územného konania. 
 Plánuje vedenie firmy 
investovať do  odstránenia 
hlučnosti a  prašnosti aj 
v  samotnej rozšírenej 
prevádzke?

Spoločnosť Ekodiel, 
s.r.o. ako jediný subjekt 
z  priemyselného areálu 
Horné Ozorovce zabezpe-
čuje starostlivosť o  súčasné 
prístupové trasy a  to 
vykonávaním opráv, polie-
vania vlastným vozidlom 
a  zametaním prenajatými 

vozidlami aj napriek tomu, 
že uvedené komunikácie 
využívajú aj ostatné � rmy 
pôsobiace v  danej lokalite. 
Vzhľadom na  udržiavanie 
dobrých vzťahov s občanmi 
žijúcimi v  mestskej časti 
Horné Ozorovce, naša 
spoločnosť neustále inves-
tuje do  opatrení, ktoré 
znižujú nepriaznivé dopady 
(oplotenia s  protihlukovou 
funkciou, výsadba zelene, 
zavlažovanie na  elimináciu 
prachových častíc...) a snaží 
sa významne podporovať 
miestny kultúrny a  spolo-
čenský život formou spon-
zorských príspevkov.
 O  koľko sa zvýšila pro-
dukcia výroby betónu, resp. 
iných komponentov oproti 
rokom 2014-2015?

V  dôsledku aktuálnej 
nepr iaznivej situácie 
na pracovnom trhu nedoká-
žeme v plnej miere napĺňať 
produkciu pre slovenský 
stavebný priemysel a nedo-
sahujeme ani 75 % povolenej 
kapacity. V  najbližších 
rokoch neplánujeme zvy-
šovať podiel produkcie, 
pretože prioritne potrebu-
jeme investovať do  novej 
prístupovej komunikácie, 
aby zostali naše vzťahy 
s obyvateľmi mestskej časti 
Horné Ozorovce naďalej 
priaznivé. Rovnako ako 
občanom mestskej časti 
Horné Ozorovce, tak aj nám 
záleží na životnom prostredí 
okolo nás, v ktorom žijeme 
a pracujeme.  (ab)

Vyjadrenie spoločnosti 
Ekodiel k prašnosti 
a hlučnosti
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V posledných dňoch sme si všimli v našom 
meste kampaň s názvom „Vráťme Bánovciam 
hrdosť“. Prihlásil sa ku nej nezávislý kandidát 
na primátora mesta Ján Kšiňan. Čo táto 
kampaň znamená a čo je cieľom Jána 
Kšiňana?

Jano si rodený Bánovčan, dlhodobo tu 
pracuješ a žiješ so svojou ženou a deťmi. 
Prečo si myslíš, že je potrebné vrátiť nášmu 
mestu hrdosť?

Bánovčania sú pracovití a súdržní ľudia. Máme 
radi toto mesto, ale vnímame, že v mnohých 
veciach sa ako keby nezvláda starať o svojich 
občanov. Či už hovoríme o poriadku, 
bezpečnosti v niektorých častiach mesta, 
zdravotníckej starostlivosti... V minulosti „Byť 
Bánovčanom“ niečo znamenalo, dnes sa to ako 
keby vytratilo, čo je škoda. Verím však, že je to 
možné vrátiť naspäť.

Síce si na narodil v Bánovciach, istú dobu si 
žil a pracoval aj v zahraničí. Prečo si sa vrátil 
naspäť do nášho mesta?

Bánovce sú mojím domovom. Vyskúšal som 

si aj žiť a pracovať v mnohých krajinách
- v Nemecku, Nórsku, Anglicku, Škótsku či 
v USA. Ale vrátil som sa, pretože toto mesto mi 
jednoducho prirástlo k srdcu. Záleží mi na jeho 
budúcnosti a chcem pracovať na tom, aby sa 
nám tu lepšie žilo. Aj preto som sa v našom 
meste podieľal na spoluorganizovaní podujatia 
Mesto v pohybe, na jarnej brigáde za naše 
krajšie mesto pri upratovaní najväčšieho sídlis-
ka Dubnička či na spoločnej výsadbe nových 
stromčekov. Ako zástupca zamestnancov 
v odboroch, v našom meste dobre známej �rme 
MAN, sa zas usilujem zlepšiť pracovné 
podmienky pre zamestnancov. Tak ako bojujem 
za práva zamestnancov, túžim pracovať pre 
lepší život Bánovčanov.

Obyvateľov Bánoviec sa v uliciach pýtaš, na čo 
sú v našom meste hrdí a na čo naopak nie. Čo 
ty vidíš ako najväčšie problémy mesta, 
s ktorými by si chcel ako primátor pohnúť?

Do Bánoviec je potrebné zaviesť poriadok 
a čistotu. Na našich uliciach nemôže vládnuť 
špina a neporiadok, nemôže nám v niektorých 
častiach bujnieť zeleň a inde zas chýbať. 
Rovnako cesty a chodníky treba opravovať 

systematicky – a nie v rýchlosti a zmätku 
niekoľko mesiacov pred voľbami. Ako primátor 
sa budem usilovať vybudovať viac priestoru pre 
rodiny. Túžim, aby v našom meste bolo viac 
detských ihrísk a moderných športovísk, kde 
ľudia budú môcť tráviť čas so svojimi deťmi či 
vnúčatami. Treba tiež otvoriť tému 
rekonštrukcie zimného štadióna či skultúrnenie 
priehrady.

V komunálnych voľbách si sa rozhodol kandi-
dovať na primátora ako nezávislý. Prečo?

Kontakt s ľuďmi je pre mňa veľmi dôležitý. 
Primátor by mal byť blízko pri ľuďoch, poznať 
ich problémy, riešiť s nimi ich situácie každý 
deň. Preto som v uliciach už teraz, pýtam sa ľudí 
na názory a prosím ich o podporu skrze podpis. 
Bolo by ľahšie skryť sa pod nejakú stranu, aby 
som nemusel byť medzi ľuďmi. Ja však 
pracujem na tom, aby Bánovčania mohli mať 
primátora, na ktorého budú hrdí.
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Oslavy mesta Kopřivnice a budúcnosť spolupráce

V sobotu nás zjednotí projekt Mladí pre mesto

BTV vysiela vo vysokom HD rozlíšení od septembra

Na  oslavy boli okrem 
predstaviteľov  Bánoviec 
prizvané aj medzinárodné 
delegácie ostatných part-
nerských miest Kopřivnice. 
Spolu s  uzavretím nášho 
nového partnerstva Kopřiv-
nice oslávila i  partnerstvo 
s  francúzskym mestom 
Trappes, ktoré trvá už 50 
rokov. Prítomný bol aj pán 
Hugo Bernard, ako jeden 
z členov pôvodnej delegácie, 
ktorá v roku 1968 spoluprácu 
uzatvárala.

Slávnostný akt sa 
uskutočnil v  obradnej 
sieni Ringhofferovej vily, 
ktorá prešla rozsiahlou 

rekonštrukciou. Koncom 19. 
storočia ju pre svoju rodinu 
nechal postaviť továrnik 
Adolf Schustala, neskôr 
slúžila aj ako Závodný klub 
ROH Tatra. Ako uviedol sta-
rosta Kopřivnice Miroslav 
Kopečný, vila bude slúžiť 
pre svadobné obrady, vítanie 
detí do života, poďakovanie 
darcom krvi a  prezentačné 
účely mesta. Vynovené 
priestory po  prvýkrát 
od rekonštrukcie predstavili 
aj verejnosti. Otvorenie vily 
sprevádzala dobová módna 
prehliadka a  starodávny 
jarmok v parku Dr. E. Beneše, 
ktorého je vila súčasťou. 

V parku pri príležitosti osláv 
výročia vysadil starosta 
za  pomoci bánovského pri-
mátora Mariána Chovanca 
a hostí z partnerských miest 
pamätný strom. 

Napriek nepriazni 
počasia si tisíce ľudí 
vychutnávali bohatý kul-
túrny program a  tradičný 
mestský jarmok. Na  pódiu 
na  hlavnom námestí vystu-
povali hudobné skupiny, 
v kinosále kultúrneho domu 
predstavila Kopřivnice svoje 
nové prezentačné video 
a  večer bola pripravená 
špeciálna projekcia s  rôz-
nymi optickými ilúziami 
na  budove Ringhofferovej 
vily, tzv. videomapping.

Oslavami žilo aj Tech-
nické múzeum v Kopřivnici, 
ktoré v  tomto roku čaká 
výrazná zmena. Vlaková 
súprava Tatra T 68, známa 
ako Slovenská strela, ktorá 
doteraz „parkovala“ pred 

múzeom, opustila svoje 
výstavné depo a poputovala 
do  Hraníc na  Morave, 
kde sa podrobí oprave 
a  rekonštrukcii. Populárny 
vlak sa tak pri zvláštnych 
príležitostiach bude môcť 
vrátiť na koľajnice. Zároveň 
sa pre Slovenskú strelu 
chystá nový domov spolu so 
zbierkou unikátnych, najmä 
nákladných vozidiel Tatra, 
pre ktoré doteraz neboli 
vhodné výstavné priestory. 
Spoločnosť Tatra Trucks 
venovala novému múzeu 
pozemok s  halou bývalej 
zlievarne a jeho otvorenie sa 
predpokladá v roku 2021. 

Popri vedúcich predsta-
viteľoch partnerských miest 
sa stretnutia v  Kopřivnici 
zúčastnili aj  zástupcovia 
kultúrnych a  záujmových 
organizácií, aby došlo 
k výmene kontaktov, skúse-
ností a prípadné nadviazanie 
spolupráce. Aktivity bánov-

ských seniorov predstavil 
predseda bánovskej ZO 
Jednoty dôchodcov Slo-
venska Jiří Fux, a  témam 
vzájomného rozvoja kultúry 
a cestovného ruchu sa veno-
vala Miroslava Robochová 
z  mestského úradu. Zahra-
niční hostia prejavili veľký 
záujem o náš folklór, najmä 
choreograf ka a  vedúca 
tanečného súboru z  poľ-
ského mesta Myszków a tiež 
organizátori medzinárod-
ného folklórneho festivalu 
z  talianskeho mesta Castig-
lione del Lago. Ukážku 
bohatého slovenského fol-
klóru predviedol folklórny 
súbor Bebran a naši najmenší 
tanečníci z  Drienovčeka, 
ktorí v  Kopřivnici vystú-
pili v  nedeľu na  hlavnom 
pódiu. Bánovčania si zase 
mali možnosť v  nedeľu 2. 
septembra vychutnať piesne 
z  moravských regiónov 
v  podaní talentovanej 

kopřivnickej cimbalovky 
Buriánek. Folklórny súbor 
Drienovec prijal pozvanie 
vystúpiť na  kopřivnickom 
Festivale medu a písničky. 

Cieľom vzájomnej spo-
lupráce miest je prezentácia 
domácej kultúry a  talentov 
a  zároveň spoznávanie 
kultúry iných regiónov, 
zoznámenie sa s  tradíciami 
a hodnotami, ale aj výmena 
skúseností z  moderného 
rozvoja samospráv a  orga-
nizovania voľnočasových 
aktivít a  podujatí pre 
obyvateľov a  návštevníkov. 
Partnerstvo sa však netýka 
len kultúry a  športu, ale 
prináša možnosti pre 
spoluprácu v  oblasti vzde-
lávania a  prenos poznatkov 
a  v  neposlednom rade 
otvára priestor pre spoločné 
aktivity a  projekty finan-
cované v  rámci európskych 
programov. 

 Tlačová správa mesta

Občianske združenie 
Združenie kresťanských 
spoločenstiev mládeže 
pripravuje na  sobotu 
15. septembra v  našom 
meste realizáciu projektu 
Mladí pre mesto v  rámci 
Interného grantu 2018, 
ktorý slúži na  realizáciu 
malých projektov v  rámci 
Združenia kresťanských 
spoločenstiev mládeže. 

Cieľom projektu je 
zapojiť mladých ľudí do prak-
tickej a  sociálnej pomoci 
mestu a  jeho obyvateľom, 
a  tak ich pritiahnuť a  moti-
vovať k dobrovoľníctvu, a tiež 
ukázať, že v tomto meste žijú 
aktívni mladí ľudia s ochotou 
pomáhať. Zároveň je cieľom 
zjednocovať sily v meste pre 
spoločné dobro, a  to spolu-
prácou na projekte s ďalšími 

organizáciami fungujúcimi 
v  Bánovciach. Projekt bude 
pozostávať zo štyroch foriem 
aktívnej pomoci mladých: 
praktická pomoc v konkrét-
nych (nahlásených) domác-
nostiach, natieranie detských 
ihrísk, návšteva Centra 
sociálnych služieb Bánovce 
nad Bebravou s pripraveným 
programom a  následnými 
r o z h o v o r m i  m l a d ý c h 

s  klientmi tohto zariadenia, 
a  tiež tzv. ZKSM taxi, čiže 
doprava ľudí v  rámci mesta 
a  okolia zdarma. V  prípade 
záujmu o konkrétnu pomoc 
vo vašej domácnosti (práce 
okolo domu/bytu, nákup, 
starostlivosť o  deti...) nás 
ne vá hajte  kont a k tovať 
na čísle 0911 736 801. V rámci 
možností sa budeme snažiť 
vyhovieť vašim žiadostiam. 

ZKSM taxi nebude telefo-
nicky dostupný, ale bude vidi-
teľne označený a  zdržiavať 
sa bude na  frekventovaných 
miestach, takže ak by ste oň 
mali záujem, treba sa roz-
hliadnuť okolo seba, či práve 
nie je v  blízkosti a  voľný. 
Prípadne vás šofér osloví 
s  touto ponukou aj sám. 
Zodpovedný, čestný a slušný 
prístup pri ktorejkoľvek 

z týchto foriem pomoci je pre 
nás samozrejmosťou. Ostáva 
len dúfať, že počasie a ďalšie 
okolnost i nám zahrajú 
do karát a na konci budeme 
všetci spokojne hodnotiť 
úspešný projekt. Viac info 
nájdete na facebooku ZKSM 
- OC BN a v ďalšom mediá-
lnom priestore.

  Peter Králik, 
 zodpovedný za projekt

Bánovské televízne 
vysielanie prešlo od  1. sep-
tembra na  digitálne vysie-
lanie s  vysokým rozlíšením 
HD. Pre plnohodnotné 
sledovanie BTV je preto 
potrebné, aby si zákazníci 
káblových operátorov PBI – 
Charizma a Bytového druž-
stva preladili svoje televízne 
prijímače. 

Ide o  jednoduchú 
operáciu, stačí, aby ste si 
na svojich prijímačoch spustili 
automatické ladenie. Automa-
tické ladenie môže trvať dlhšiu 
dobu, preto je dôležité nerušiť 
túto operáciu, ale nechať ju 
spustenú až do  ukončenia, 
kedy sa zobrazí informácia 
o úspešnom ukončení ladenia. 
Váš TV prijímač vám môže 

ponúknuť voľbu „uložiť iba 
nové programy“, ktorú treba 
prijať. Po  tejto operácii by ste 
mali postupne prechádzať 
voľbou programov. V ponuke 
by sa mala objaviť aj ponuka 
BTV, ktorá môže mať aj názov 
PROG1. Samozrejme, záleží 
na  type televízora, no toto 
je najbežnejší spôsob, ako sa 
dostať k vysielaniu BTV v digi-

tálnom formáte. Služba BTV 
však môže byť v  aktuálnych 
dňoch pozastavená na  sta-
tickom obrázku, prípadne 
nemusí vysielať. V  tomto 
prípade nie je ale nutné 
operáciu opakovať, program 
nášho vysielania bude 
dostupný časom. V  prípade, 
že máte starší typ televízneho 
prijímača s technológiou CRT, 

pravdepodobne nemáte mož-
nosť využiť DVB-C vysielanie 
a na pozícii BTV sa objaví iba 
testovacia obrazovka. Aj tu 
pracujeme na dostupnosti tejto 
služby, prosíme teda o zhovie-
vavosť. V prípade akýchkoľvek 
informácií k  vysielaniu BTV 
nie je nutné kontaktovať vášho 
operátora, ale môžete sa obrátiť 
priamo na našu redakciu BTV 

(038/760 24 22, 0905 367 579, 
btv@btv.sk). U  ostatných 
operátorov, ako napr. Magio, 
Orange TV, nie je BTV vysie-
lanie momentálne dostupné. 
Postupne vás budeme infor-
movať o všetkých prípadných 
zmenách vo vysielaní. 
Ďakujeme za  trpezlivosť pri 
zlepšovaní kvality vysielania 
BTV.  (MsKS)

Počas posledného augustového víkendu 
vyvrcholili v Kopřivnici oslavy 70. výročia 

jej povýšenia na mesto. Pri tejto príležitosti 
bola 25. augusta 2018 slávnostne podpísaná 
zmluva o spolupráci medzi mestami 
Kopřivnice a Bánovce nad Bebravou.

SOM občan, mám názor... Pomôžme tomu, kto to potrebuje
Na  FB som našla 

príspevok Evky Lavríkovej, 
o  tom, ako sa do  brigády 
v  mestskom parku zapojili 
aj rómske deti. Napísala 
a  vyslovila svoj názor 
tak dobre, výstižne, jasne 
a čisto, že k tomu netreba nič 
dodať. Ale ja si predsa len 
dovolím a budem osobná.

C e l é  s v o j e  d e t -
stvo,  vlastne väčšiu časť 

svojho života na  dedine, 
som prežila v  susedstve 
rómskej rodiny. Nikdy 
sme s  nimi nemali žiadne 
problémy. Jedine vtedy, 
keď sa naše kačice zmiešali 
s tými ich v potoku... alebo, 
keď sa ich sliepka odrazu 
objavila v  našom kuríne... 
alebo naša v ich. A ešte nad 
našimi susedskými vzťahmi 
v i se la nezodpovedaná 

otázka mojej mamy, prečo 
tá Klára vždy vychová 
väčšie prasa? Keď sme ale, 
my, deti zostali doma samé 
a vyskytla sa nejaká rozbitá 
hlava, alebo koleno - vedeli 
sme, kam treba utekať. Vždy 
tu bola teta Klára... vždy. 
Na  jej verziu pre rodičov, 
že ako sa to celé mohlo stať, 
sme sa mohli stopercentne 
spoľahnúť. Jej dcéra Anka 

a  jej spoločné dobrodruž-
stvá s  mojimi staršími 
bratmi - ďalšia nekonečná 
kapitola. Ankine deti, zase 
vyrastali so mnou... boli 
a  sme dodnes neustále 
prepojení. Nikdy medzi 
nami nestálo to, že oni sú 
takí... a  my onakí. Ľudia 
sú len dobrí a  zlí. Ostatné 
prívlastky sú podružné 
a nepodstatné. Naše sklony 

k  zovšeobecňovaniu nám 
bránia vidieť veci také, aké 
sú. Bránia nám priznať si, 
že aj naša „biela“ rasa má 
ďaleko k dokonalosti. Nikdy 
nič nebude dokonalé - s tým 
sa musíme zmieriť. Doko-
nalý svet by nás nebavil. 
Hľadáme „handicap“ vo 
farbe kože, ale tá môže byť 
aj „hrošia“, ak tolerujeme 
nespravodlivosť... alebo 

„zimomriavková“, keď 
pochopíme, že nikto si 
nevyberá, kde a  komu sa 
narodí. Možno postačí, 
keď začneme viac vnímať... 
viac chápať... viac rozu-
mieť. Pomôžme tomu, kto 
to potrebuje. Odsúďme 
toho, kto si to zaslúži. Bez 
prívlastkov. 

 Zuzana Bridová
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Milan Mikuš *1943

Opustili nás

Marek Mačas a Ing. Aneta Drblíková
Igor Mikuš a Ing. Eva Mlyneková
Marián Slížik a Nikola Feketová

Uzavreli manželstvo

Na vernisáži bolo vidieť 
a  cítiť podporu a  záujem 
„vlastných“. Príjemnú 
atmosféru dotvorila Sue 
Von Hal svojou hudobnou 
produkciou. O svojej tvorbe 
mi Roman toho veľa pre-
zradil: „Na začiatku, v roku 
2016, som sa začal venovať 
foteniu kvetov, detailov 
prírody, hmyzu, atď. Krátko 
na to som sa začal vzdelávať 
v  oblasti gra� ckých úprav 
fotografie a  každú novú 
vedomosť som sa snažil vo 
fotogra� i uplatniť. Venoval 
som sa najmä úprave 
farieb a  rôznych farebných 
kombinácií. Samozrejme, 
vzdelávam sa kontinuálne, 
najmä prostredníctvom 
YouTube videí, a snažím sa 
dosiahnuť niečo nové, aj keď 
je určitý rukopis už možno 
badateľný. Asi po  roku 
fotografovania som začal 
pracovať aj na  portrétoch. 
Najskôr konvenčnejších, no 
neskôr som chcel smerovať 
k nekonvenčnejšiemu štýlu. 
Tento žáner si vyžaduje 
úplne inú prípravu, mys-
lenie a  celkový prístup. 
V súčasnosti najradšej fotím 
v  improvizovanom ateliéri, 
zatiaľ s  jedným štúdiovým 
svetlom.   Rád využívam 
netradičné materiály. Odev 
z papiera, bublinkovej fólie, 
odpad z  igelitu. Všetky 
kostýmy si navrhujem 
sám a  z  väčšej časti aj 
zhotovujem. Na niekoľkých 
foteniach som použil naprí-
klad desať metrov gázy. 
Bolo veľmi zaujímavé hrať 
sa s  možnosťami jej úprav. 
Okrem iného, považujem 
tento štýl odievania mode-
liek a  modelov za  niečo, 
čo nepodlieha veľmi času 

a  rôznym kultúrnym 
vplyvom, čo je dobrý 
východiskový bod pre ďalšie 
uvažovanie o  fotogra� ckom 
výsledku. Mojím cieľom nie 
je dokumentovať, skôr tvoriť, 
aj keď, podľa môjho názoru, 
dokumentačný aspekt 
vo fotografii je prítomný 

stále. Sledujem tvorbu 
rôznych majstrov fotogra� e, 
ktorí mi ukazujú najmä 
cestu a  spôsob prístupu, 
že treba mať vždy určitú 
odvahu. Spomeniem mená 
ako Brooke Shaden, Ewa 
Cwikla, Martin Stránka, 
alebo Slovenka Mária Švar-
bová. Fotogra� a je pre mňa 
dobrodružná cesta spojená   
s  veľkou dávkou hry, ale aj 
kríz a hľadania východísk...“

Je lepšie jedenkrát 
vidieť, ako stokrát čítať 
- a  tak ste všetci pozvaní 
na  dobrodružnú, hravú 
a príjemnú cestu do magic-
kého sveta Romanových 
fotogra� í. Výstava potrvá 
do 26. septembra 2018.

 Zuzana Bridová
 Foto z vernisáže 
 Ivana Jamrichová

Prvá výstava fotogra� í Romana Jedináka
Chcem tvoriť, nielen dokumentovať

Vernisážou v Mestskom kultúrnom 
stredisku sa 5. septembra 

otvorila pre verejnosť prvá autorská 
výstava fotografií Bánovčana Romana 
Jedináka. Hoci bol vonku krásny deň 
doznievajúceho leta, výstavná miestnosť 
sa úplne zaplnila návštevníkmi. 

Roman uprostred obdivovateliek jeho fotografií... 
Vieme o ňom, že má 42 rokov, je ženatý a má dve deti. 
Okrem fotografovania sa občasne venuje vzdelávaniu 
dospelých v oblasti IT. V minulosti sa venoval hudbe 
a  počítačovej gra� ke. Pracuje ako pedagóg v  Centre 
voľného času v Bánovciach nad Bebravou.

Fotografia je pre mňa 
dobrodružná cesta spojená 
s veľkou dávkou hry, ale aj kríz 
a hľadania východísk...

Vedenie mesta Bánovce nad Bebravou pozýva v pon-
delok 17. septembra o 16.00 h na verejné stretnutie oby-
vateľov obytných domov na  ulici Novomeského 1331/7-9, 
1320/2-6, 1321/8-12 a  1322/14-18 s  realizátorom výstavby 
Polyfunkčného bytového domu v Bánovciach nad Bebravou 
� rmou MaJ FIT CLUB Bánovce nad Bebravou, ktorý plánuje 
vybudovať bytový dom na voľnom trávnatom priestranstve 
medzi ulicami Novomeského a  Svätoplukova. Verejné 
stretnutie obyvateľov sa uskutoční v priestoroch Základnej 
umeleckej školy D. Kardoša Bánovciach nad Bebravou.  
Srdečne ste všetci vítaní.  Marián Chovanec, primátor mesta

Verejné stretnutie 
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Aj v  šiestom vystúpení 
tejto sezóny čakal na  našich 
futbalistov náročný súper. 
Napriek tomu už v  šiestej 
minúte prišla obrovská chyba 
brankára hostí, ktorý síce 
mal loptu pevne v  rukách, 
no aj tak poslal nášho hráča 
nešetrne na trávnik. Pískal sa 
pokutový kop, ktorý Rusnák 
bezpečne premenil. Doma-
niža po  inkasovanom góle 

ožila a síce sa zverenci trénera 
Ilka zamerali na pozorné brá-
nenie kanoniera Sádeckého, 
ten v  18. minúte vyrovnal. 
Neskôr nasledovala naša 
najlepšie dvadsaťminútovka 
stretnutia. Na  ihrisku 
sme dominovali, výborne 
kombinovali, ale vyloženú 
šancu sme si nevypracovali. 
V druhom polčase nás mohol 
poslať do  vedenia Zajac, ale 

z  desiatich metroch netra� l 
bránku. Hostia udreli z pria-
meho kopu, keď brankár 
Ondruška loptu vyrazil, no 
Petrík lobom z  tridsiatich 
metrov poslal loptu do siete. 
Od  tohto momentu hostia 
viac kúskovali hru ako 
hrali futbal a  predovšetkým 
preto sme sa nevedeli dostať 
do  tempa. Spartakovci 
napriek prehre podali nateraz 

najlepší výkon v jesennej časti 
a  zaslúžili si bodovať. Naj-
slabším článkom stretnutia 
bol hlavný rozhodca, ktorý 
chyboval na  oboch stra-
nách. Gól: 6. Rusnák – 18. 
Sádecký, 57. Petrík. Bánovce: 
Ondruška- Tabak, Daniš, 
Hrabal (69. Kmeťo), Okruský, 
Gábriška (52. Kráľ), Igaz, 
Kyselica, Zajac, Rusnák, Zita. 
 (mk,aj)

Svoju tohtosezónnu púť MOL ligou 
odštartovali naše hádzanárky domácim 
stretnutím proti Zlínu. Dievčatá trénera 
Makýša mali vydarený vstup do zápasu. 
V polovici 3. minúty otvorila skóre duelu 
Hullmanová a na konci 8. minúty Tur-
ková upravovala stav stretnutia na 4:2. 
Do konca 21. minúty si hostky udržiavali 
jedno až dvojgólové vedenia, no časom 
sa im podarilo zvýrazniť svoje vedenie, 
keď Ševčíková z pokutového hodu upra-

vovala na 8:13. Našim hádzanárkam sa 
postupne podarilo spresniť hru, čo sa 
prejavilo aj na svetelnej tabuli. Na konci 
27. minúty Šipláková premenenou 
sedmičkou skresala manko na  rozdiel 
dvoch presných zásahov 12:14. Záver 
úvodného dejstva patril dievčatám 
spoza rieky Moravy, ktoré po  dvoch 
presných zásahoch odchádzali na pre-
stávku so štvorgólovým vedením 16:12. 
Úvodná trinásťminútovka druhého pol-

času rozhodla o osude 
celého stretnutia. 
V  koncovke efek-
tívnejšie Zlínčanky 
nám ušli na  rozdiel 
desiatich gólov, keď 
Nygrýnová upravo-
vala skóre na  14:24. 
V  z os t ávajúc ich 
chvíľach stretnutia 
si nás hostky držali 
na  bezpečný dištanc 
a nepovolili nám malý 
hádzanársky zázrak 
v  podobe otočenia 
skóre.   

Zostava a  góly Sokola Bánovce: 
Sakalošová, Bežová, Kucharčik – Bri-
dová, Žáčiková, Galková, Ráciková, 
Turková 1, Holla 4, Hullmanová 3, 
Vaňová, Šipláková 2/1, A. Obstová 2, 
Matušincová 4/2, K.Obstová 2, Vlč-
ková   (aj,mp)

Slovenskí basketbaloví 
reprezentanti do  18 rokov 
obsadili v  B – kategórii 
majstrovst iev Európy 
v  Macedónsku konečné 
14. miesto. Najcennejší 
dres si na  seba obliekol aj 
Bánovčan Dominik Kubala, 
ktorý patril k oporám tímu. 
Ten nastúpil vo všetkých 
ôsmich st retnut iach, 
pričom odohral 198 minút, 
čo v  priemere predstavuje 
24,7, minúty na jeden zápas. 
S  83 bodmi sa stal tretím 
najlepším strelcom sloven-
ského tímu, navyše s  18 
asistenciami bol druhým 
najlepšie prihrávajúcim 
Slovákom. S hráčom Považ-
skej Bystrice, Dominikom 
Kubalom vám ponúkame 
rozhovor o  európskom 
šampionáte.      
 Mohol k lepšiemu umiest-
neniu na  kontinentálnom 

šampionáte prispieť aj vyšší 
počet prípravných zápasov, 
v ktorých by ste sa zohrali?

Určite mohol prispieť 
aj vyšší počet prípravných 
zápasov, ktorých sme mali 
nedostatok, ale na  to sa 
nemôžeme v yhovárať. 
Na  majstrovstvá Európy 
sme išli najlepšie pripravení, 
ako sa len dalo, a  ďalšie 
prípravné zápasy alebo tré-
ningy by nám iba pomohli.
 Za kratší koniec ste ťahali 
v rozhodujúcich súbojoch D 
skupiny, čím to podľa teba 
bolo?

Ani v  jednom zápase 
sme neprehrali jednoznačne 
o  veľký počet bodov. Aj 
s  veľkými favoritmi sme 
hrali vyrovnanú partiu, ale 
koncovky sme nezvládli. 
Neviem to vysvetliť, či to 
bolo menšími skúsenos-
ťami, či už nám nestačili 

sily, alebo sme na  súpera 
neboli dobre takticky pri-
pravení. Vždy nám chýbal 
už len krôčik k  víťazstvu, 
ale ten sme nedokázali 
spraviť, takže sme vo väč-
šine vyrovnaných zápasov 
ťahali za kratší koniec.
 Reprezentačný tréner 
túžil po umiestnení v hornej 
osmičke? Je aj pre teba štr-
náste miesto sklamaním? 

Túžili sme po  ňom 
všetci a verili sme, že máme 
na  to, aby sme postúpili 
do  hornej osmičky. Bohu-
žiaľ, nedokázali sme náš 
sen splniť a  museli sme sa 
uspokojiť so 14. miestom. 
Pre mňa osobne nie je toto 
umiestnenie až takým 
veľkým sklamaním, pretože 
sme dopadli najlepšie so 
všetkých mužských repre-
zentácií. Pred šampionátom 
som si dal taký vlastný cieľ, 

mať pozitívnu zápasovú 
bilanciu, čo sa nám nepoda-
rilo, takže spokojný určite 
nie som. 
 Na majstrovstvách Európy 
si sa predstavil  štvrtýkrát, 
v  čom sa líšil tento šampi-
onát od predchádzajúcich? 

Myslím si, že sa moc 
nelíši l od  ostatných. 
Organizácia je skoro vždy 
rovnaká, čiže som zhruba 
vedel, čo nás čaká.
 V  tíme Slovenska si bol 
tretím najproduktívnejším 
hráčom, spokojný s  osob-
nými štatistikami? 

 Z osobného hľadiska to 
mohlo byť lepšie, mal som 
trošku iné úlohy v tíme ako 
minulý rok, ale myslím si, 
že som svoje úlohy od  tré-
nera splnil dobre a pomohol 
som tímu najlepšie ako 
som vedel, aj keď je vždy čo 
zlepšovať.  (aj)

Gra ntov ý progra m 
Športujem rád a  bezpečne 
poisťovne Kooperativa už 
po  štvrtý raz podporí pro-
jekty zamerané na bezpečné 
športovanie a  prevenciu 
detských úrazov. Nadácia 
pre deti Slovenska spolu so 
svojím partnerom,   pois-
ťovňou Kooperativa, pro-
stredníctvom Nadačného 
fondu Deti v  bezpečí dlho-
dobo podporuje projekty 
zamerané na  bezpečné 
nesúťažné športovanie detí 
a prevenciu detských úrazov. 
Práve úrazy pri športe 
tvoria viac ako 20 % zo 
všetkých  detských úrazov. 
V  tomto ročníku, ktorého 
deň vyhlásenia bol vybraný 
s  prihliadnutím na  termín 
Svetového dňa prvej pomoci, 
je na  podporu kvalitných 
projektov v yčlenených 
60  000 eur. Téma poskyto-
vania prvej pomoci je o.i. 

aj súčasťou vzdelávacích 
workshopov, ktoré poskytuje 
Nadácia pre deti Slovenska 
podporeným organizáciám. 
Hlavným cieľom granto-
vého programu je podpora 
vnútornej motivácie detí 
k  športovaniu a  radosti 
z  prirodzeného pohybu.  
V  tomto roku sao  podporu 
do  výšky 2  500 € môžu 
uchádzať školy, samosprávy, 
komunitné a  materské 
centrá, športové k luby 
a  mimovládne neziskové 
organizácie z  celého Slo-
venska. Žiadosti bude možné 
posielať do 8. októbra 2018. 
Viac informácií o nadačnom 
fonde Deti v bezpečí a gran-
tovom programe Športujem 
rád a  bezpečne nájdete na 
www.codetipotrebuju.sk.

 Silvia Nosková Illášová, 
 hovorkyňa poisťovne 
 Kooperativa

Najlepší výkon sezóny na bod nestačil 
Spartak Bánovce – Domaniža 1:2 (1:1)

Hostky nám nepovolili malý zázrak
Sokol Bánovce – Zlín 21:30 (12:16)

Dominik Kubala na Majstrovstvách Európy v basketbale do 18 rokov: 

Pomohol som tímu najlepšie ako som vedel 

Podpora projektov pre 
bezpečné športovanie

Za poznaním Moravy
K  storočnému jubileu spoločného štátu organizuje 

KST Kamarát v sobotu 6. októbra poznávací zájazd, v rámci 
ktorého navštívime zámok Buchlovice a hrad Buchlov, 
obec Modrá ponúkne „vodný tunel“ Živá voda, terarium 
a archeoskanzen, a nakoniec zavítame do Velehradu. Viac 
na FB KST Kamarát Uhrovec alebo na 0918 514 638. 

V útoku Matušincová

Hullmanová pred bránou Zlínu Foto: Dušan Čaniga
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Informačné 
centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

Dnes už môžeme 
hovoriť, že tohtoročné letné 
prázdniny sú minulosťou. 
Deti sú oddýchnuté, pripra-
vené na  získavanie nových 
vedomostí. K  oddychu, 
zážitkom a  novým kama-
rátstvam prispelo svojimi 
aktivitami aj Centrum 
voľného času v  Bánovciach 
nad Bebravou. Otvorená 
prázdninová brána prilákala 
deti do plaveckých prímest-
ských táborov, výtvarnej 
a  tanečnej letnej školy, 
pobytového tábora v  lone 
divokej prírody Podpoľania. 
Členovia CTK Viking mali 
svoje výjazdy na  bikoch, 
stanovačky v  Chalmovej, 
putovanie s “plnou poľnou“ 
po Morave, zúčastnili sa 17. 
ročníka Národného zrazu 
cyklistov na  Horehroní. 
Mladí rybári lovili v prázd-

ninových vodách počas 
dňa a  aj noci, deti z  DFS 
Drienovček sa predstavili 
so svojím vystúpením 
v  Kopřivnici. Deti mali 
zážitky z  prímestských 
táborov nielen z  rôznych 
hier a  aktivít, ale aj z  náv-
števy soľnej jaskyne, výletu 
do  Heroes Laser Arény 
v  Trnave, z  kukuričného 

bludiska vo Vlčkovciach, 
zaujímavého rozprávania 
Mirky a  Lukáša z  Kanady. 
Týždeň v  detskom letnom 
tábore v obci Látky (na spo-
ločnej foto), okres Detva, 
patril pobytu na  čerstvom 
vzduchu, turistike k  pra-
meňu Ipľa, výletu do jaskyne 
Domica a do kaštieľa Betliar, 
opekačke, nočnej hre, 

ale predovšetkým relaxu 
a  kamarátstvu. Dovolilo 
to počasie, krásna príroda, 
úžasný areál, dobrá nálada 
a super partia. Takže, dovi-
denia prázdniny, dobrý deň 
školský rok! Ten môže byť 
tiež zaujímavý zmysluplným 
trávením voľného času, 
možno aj s CVČ. 
 Kolektív pracovníkov CVČ 

Milí  spoluobčania 
nášho malého, ale živého 
mesta, raz večer som len 
tak surfovala na  internete 
a v tom sa mi sám od seba 
„ponúkol“ grant Rai� eisen 
banky. Možno preto, lebo 
často hľadám, či náhodou 
nie je niekde nejaká výzva 
či  projekt, do  ktorého by 
som sa zapojila. Tento 
konkrétny sa týkal športu. 
Rozhodla som sa na výzvu 
zareagovať a  napísať 
projekt. Jeho cieľom je 
vybudovať v  mestskom 
parku mini lanovú dráhu 
a senzomotorický chodník. 
Spomínaná banka mi asi 
po  mesiaci napísala, že 
sa im projekt páčil a  teda 

postupuje do verejného hla-
sovania prostredníctvom 
internetu. Stretla som sa 
s úžasnou odozvou a pod-
porou svojich známych 
a  tiež mesta. Všetci zmo-
bilizovali svoje sily a hlasy 
postupne pribúdajú. Hla-
suje sa do 30.  septembra. 
Na  začiatku októbra tri 
mestá v  každom kraji, 
ktoré získajú najväčší počet 
hlasov, vyhrajú čiastku 
1000 eur. Bánovce v tomto 
projekte f igurujú ako 
Topoľčany, pretože banka, 
ktorá súťaž usporadúva 
nemá v  našom meste 
pobočku a  najbližšia je 
práve v  Topoľčanoch. Náš 
projekt sa volá Vtáčia 

perspektíva a momentálne 
je v  hlasovaní na  druhom 
mieste. Hlasovať môže 
každý, kto má mobilný 
telefón a  mailovú adresu. 
V  prehliadači si nájdete 
stránku https://www.ges-
topremesto.sk/hlasovanie/
nitriansky-kraj. Hlasovať 
sa dá len raz z  jedného 
mobilného čísla. Preto 
je mimoriadne dôležité 
šírenie informácií o  tomto 
projekte. Možno práve váš 
kolega alebo sused ešte 
nehlasoval a o projekte ani 
nevie. Prosím, oslovte ľudí 
vo vašom okolí a  pomôžte 
aj vy vybudovať v  našom 
meste niečo nové. Spo-
ločne to dokážeme.   A  ak 

dokážeme vyhrať lanovú 
dráhu, dokážeme spoločne 
vyhrať aj detské ihrisko, 
o ktoré každoročne (zatiaľ, 
bohužiaľ, neúspešne) boju-
jeme v  jednom nákupnom 
reťazci. Ja osobne verím 
v silu komunity a myslím si, 
že aj Bánovce majú poten-
ciál ťahať spoločne za jeden 
koniec lana. Zároveň 
chcem vysloviť výzvu 
všetkým občanom. Hľa-
dajte projekty a  nečakajte 
na  to, že niečo sa len tak 
stane. Robte pre svoje mesto 
a jeho prostredie čo najviac. 
My sme mesto. Bude také, 
aké si ho urobíme. 

 Anna Struhárová

Prázdniny s CVČ aj v prírode Podpoľania

Hlasujte za projekt Vtáčia perspektíva!

 Doučujem nemecký jazyk žiakov ZŠ a  študentov SŠ. 
Tel. 0902 622 304
 Predám tri sudy slivkového kvasu po  40 eur. Tel. 
0944 735 315.
 Predám pozemok 9 km od Bánoviec. Tel. 0944 735 315.
 Kúpim ľudové kroje, iné staré textílie a starožitnosti. 
Tel. 0902 708 047.
 Predám 3-izbový  kompletne zariadený byt v BN v blíz-
kosti autobusového a vlakového nástupišťa + garáž. Tel. 
0905 117 901.
 Predám železá na oplátky. Tel. 0944 353 218.
 Vykonávame práce autožeriavom, montážnou plo-
šinou. Tel. 0903 411 524.

INZERCIA

v priestoroch
mestskej knižnice

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

fenomén

KOMIX

10. - 28.9.2018
v priestoroch

mestskej knižnice

KNIŽNICA L. ŠTÚRA´

výstava
autorských
komiksov

Mareka Hrebíckaˇ
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týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.
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Dnes píše 
Zuza.nka

Doviezla som kolegyňu 
na  Sever, do  nášho Medi-
centra, na  zubný röntgen. 
Čakala som na  ňu v  aute 
a stala som sa svedkom tejto 
udalosti... Pán s  topoľčian-
skou ŠPZ odchádzal z parko-
viska a  „šup“ do  protismeru 
- keďže je tam jednosmerka. 
Oproti - v policajnom vozidle 
- nekompromisná ruka 
zákona. Milému stretnutiu 
v  tento pekný letný deň sa 
nedalo vyhnúť a  zabrániť. 
Pán vysvetľoval, že on veru 
o  žiadnej jednosmerke 
nevie a  tak mu policajt 
osobne predstavil ohrdnutú, 
červenajúcu sa značku. 
Neviem, ako to skončilo - či 
drobnou pokutou, alebo len 
úsmevným dohovorom. Pre 
mňa - námet na článok. Pre 
pána - poučenie, že v blízkosti 
policajného sídla treba dodr-
žiavať predpisy. (Samozrejme 
- nielen tam).  (zb)

na facebooku 

Mesto prvýkrát v Európskom týždni mobility

Päť dní bezplatná 
mestská hromadná doprava

Bánovce nad Bebravou 
sú po  prvýkrát zaregistro-
vané do kampane Európsky 
týždeň mobility, počas 
ktorého by sa sme mali viac 
zamerať na  alternatívne 
spôsoby dopravy k tej auto-
mobilovej. Mesto pri tejto 
príležitosti ako prvú z aktivít 

zabezpečilo od  17.  do  21. 
septembra 2018 bezplatnú 
MHD v  rámci mesta. 
Autobusy budú označené 
logom kampane a cestovný 
poriadok zverejnený aj 
na  informačných plochách 
a web stránke mesta. 

 Tlačová správa mesta


